
Zápis se zasedání Vědecké rady FŽP UJEP 
 
Datum: 5.12.2006 
 
Účastníci jednání:,  doc. Ritschelová, prof. Vráblíková, prof. Pavlík, doc. Slavík, doc. Janoš, 
doc. Seják,  doc. Šoch, Ing. Richter, Ing. Pondělíček, doc. Blažková, Ing. Zahálka, prof. 
Vyskot, prof. Hřebíček,  
 
Omluveni: Prof. Hrabánková, Ing. Brůna, Ing. Beneš, Ing. Harciník 
 
Program jednání:  
 

1. Zahájení jednání vědecké rady  
2. Schválení žádosti o rozšíření akreditace studijních  programů. 
3. Projednání Strategie rozvoje výzkumu  a vývoje  FŽP UJEP na roky 2006 - 2010 
4. Různé  

  
 
1.Zahájení jednání 
Děkan FŽP  přivítal účastníky zasedání a omluvil či vysvětlil nepřítomnost výše 
jmenovaných. Informoval o programu a uvedl druhý bod jednání:  
 
 
2.Schválení žádosti o rozšíření akreditace studijních  programů. 
 
Dr. Richter – Doplnil děkana uvedením důvodů proč předkládá FŽP žádosti jako navazující 
magisterské programy  místo původních bakalářských.  
Bc programů je v současné době na FŽP dostatečná nabídka a fakulta nemá další prostorové 
kapacity. Naopak je velký  zájem o navazující magisterské studium. 
Jedná se o následující studijní programy. 
a) Revitalizace krajiny, b) Environmentální management, c)Environmentální geoinformatika 
 
Diskuze:  
 
2 a) Revitalizace krajiny 
 
Prof. Vyskot  
 doporučuje předkládat materiál společně a informoval, že MZLU nebude tento obor podávat 
sama. 
Přidat předmět „ Zpřístupnění krajiny“-„Opening up of Landscape, (Landscape opening up.) 
Prostupnost krajiny? 
„Základy krajinného inženýrství“- oprava názvu předmětu. 
Prof. Hřebíček  
Je třeba rozšířit anotace na sylaby. V seznamech literatury stačí 5 citací k uváděnému 
předmětu, ale je nutné je sjednotit do stejné formy. 
Ing. Pondělíček 
Materiál je dobrý, vychází z potřeb praxe. Kraj potřebuje  odborníky. Podpora ze státní 
správy, od praktiků v praxi. Odborný dohled státní správy, také není kvalifikovaný. Praktické 
dopady vyvolávají  zbytečné vícenáklady. Materiál se líbil a  podobní odborníci jsou v praxi 
třeba. 



Doc. Slavík 
doporučuje doplnit kapitolu o revitalizace povodí. Biotechnické úpravy navrhuje , jako 
povinný předmět. 
Prof. Pavlík 
Doporučuje uvést do úvodu, že se jedná o požadavek na odborníky z praxe a že návrh je 
podáván společně s MZLU. Dále doporučuje sjednocení tvaru jmen a titulů v celém materiálu. 
Změna předmětu místo Sociologie - Sociologické průzkumy, Metody sociologického 
průzkumu nebo Sociologická šetření. 
Doc. Šoch 
Připomínka k aktuálnosti  prezentované literatury. Každý garant předmětu bude inovovat 
literární prameny. 
 
Usnesení: 
VR FŽP projednala návrh žádosti o akreditaci navazujícího magisterského studijního 
programu Ekologie a ochrana prostředí (N1601) 
- studijní obor Revitalizace krajiny. 
Po zapracování připomínek členů VR, rada  schvaluje jeho předložení AK. 
Před odesláním bude materiál k dispozici na stránkách FŽP UJEP všem členům VR. 
(pod přístupovým heslem) 
 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
2b) Environmentální management 
 
Diskuze: 
Prof. Hřebíček: 
Zašle konkrétní připomínky a aktualizaci k  částem matematika, enviromentální informatika a 
environmentální management. Je třeba  např. konkretizovat obsah matemat. kurz 
(diferenciální rovnice apod.) 
Prof. Pavlík: 
Dotaz na úroveň matematiky. 
Doc. Ritschelová: 
Dotaz na filozofii předmětu. Některé předměty jsou navazující, některé pokračovací. 
např.podniková ekonomie, environmentální ekonomie, ekologická ekonomie, 
Prof. Vyskot: 
 Připomínky k názvům předmětů: Analýza rizik,…,Geografie modelového regionu 
Aplikovaná (regionální geografie)  
Prof. Pavlík: 
Doporučuje doplńkové předměty. 
 
2c)Environmentální geoinformatika  
Připomínky se opakují. Materiál bude připraven ke komentáři a připomínkám na stránkách . 
Ing. Zahálka:  
Dotaz, v  rámci jakého stud, programu je diskutovaný obor. 
Odpověď: Studijní program „Ekologie a ochrana prostředí (N1601)“ . 
Doc. Ritschelová: 
Poznamenává, že je škoda, že nemá FŽP Bc v tomto oboru a navrhovaný magisterský obor 
není tak navazující. Doporučuje zvážit profil absolventa a specifikovat potencionální zájemce.  
 
 
 



Usnesení: 
VR FŽP projednala návrhy žádostí o akreditaci magisterských oborů  Environmentální 
management a Environmentální geoinformatika  a rozhodla, že oba návrhy budou 
dopracovány a vystaveny na stránkách FŽP UJEP  členům VR k připomínkám a 
projednány na příští VR ( únor 2007) 
 
 
3. Projednání Strategie rozvoje výzkumu  a vývoje  FŽP UJEP na roky 2006 – 2010 
 
Usnesení: 
VR FŽP projednala předložený materiál „Strategie rozvoje výzkumu  a vývoje  FŽP 
UJEP na roky 2006 – 2010“ a doporučila ho k dalšímu využití. 
 
4. Různé: Nebyly předloženy žádné další body jednání. 
 
 
Příští zasedání vědecké rady se předpokládá v únoru 2007.  
Zapsala: Doc. Blažková 
 
 
 
 
 
 
 
 


